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Milí spoluobčania, 

leto je predo dvermi, to znamená, že máme za sebou 

prvú polovicu tohto roka. Preto nadišiel čas, aby sme 

vám priniesli informácie o tom, čo sa v našej obci 

v uplynulom  období udialo. 

Zložitá finančná situácia v našej republike sa 

prejavuje aj na hospodárení našej obce, nakoľko štát 

nám neprispieva na chod obce toľko, čo by mal. Aj 

napriek tomu sme uplynulý rok hospodárili 

s prebytkom vyše 13 000 Eur. Ak však chceme 

pokračovať v rozbehnutých projektoch, je potrebné 

hľadať mimorozpočtové príjmy. Jedným z takýchto 

projektov je aj Územný plán obce. V jarných 

mesiacoch bolo schválené jeho zadanie a v druhej 

polovici roka sa budeme zaoberať vypracovaním 

jeho návrhu. K prerokovaniu tohto návrhu sa 

uskutoční verejné stretnutie, na ktorom budete môcť 

predložiť aj vy občania svoje návrhy a pripomienky. 

Na realizáciu územného plánu sme od Úradu pre 

územné plánovanie SR získali dotáciu takmer          

5 000 Eur. Vďaka župným poslancom z  nášho 

okresu sme z rozpočtu župy získali dotáciu 1000 Eur 

na rekonštrukciu javiska v  kultúrnom dome. Boli 

nainštalované horné sufity, bočné šály, zadná opona 

a technický koberec na podlahu. Za pomoc pri 

realizácii rekonštrukcie sa chcem poďakovať 

odbornej metodičke pre neprofesionálne divadlo pri 

Liptovskom kultúrnom stredisku v  Liptovskom 

Mikuláši pani PhDr. Eve Štofčíkovej. Verím, že 

javisko prispeje ku skrášleniu prostredia kultúrneho 

domu a vytvorí vhodnejšie prostredie nie len našim 

ochotníkom, ale aj deťom, ktoré vystupujú pri 

kultúrnych podujatiach.  

Požiadali sme tiež o dotáciu z Ministerstva financií 

Slovenskej republiky na individuálne potreby obcí. 

Túto dotáciu chceme použiť na rekonštrukciu domu 

smútku, resp. na rekonštrukciu miestnych 

komunikácií. Zatiaľ sme odpoveď nedostali. Stihli 

sme však urobiť aspoň lokálne vysprávky výtlkov po 

zimnom období.  
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V týchto dňoch ste mohli zaznamenať stavebný ruch 

pri dome smútku, kde prebieha rekonštrukcia strechy 

a budovanie prístavby na prestrešenie jeho vstupu. 

Stavebné práce by mali byť ukončené v letných 

mesiacoch. V budúcnosti plánujeme do vytvorenej 

zvoničky umiestniť malý zvon. 

Do konca augusta by sme chceli ukončiť rekonštrukciu 

hrobu partizánov na Likavských, aby sme si mohli 

jubilejné 80. výročie vypuknutia SNP pripomenúť 

v dôstojnejšom prostredí. Chcem sa poďakovať 

Pozemkovému spoločenstvu urbárnikov z Likavky za 

súhlasné stanovisko s  rekonštrukciou a tiež 

spoločnosti KAMEŇOLOMY Liptovské Kľačany za 

poskytnutie materiálu na výrobu náhrobných kameňov 

a  ich konečnú úpravu. Autorom architektonického 

riešenia rekonštrukcie je Ing. arch. Miroslav Mlynček. 

Nemôžeme opomenúť ani najdôležitejší z projektov, 

ktorý je rozpracovaný, a  to je projekt odkanalizovania 

našej obce a obce Ľubeľa. V druhej polovici tohto roka 

majú byť vyhlásené výzvy na dotácie, z ktorých by 

mal byť projekt financovaný. Pokiaľ by sme získali 

prostriedky, v budúcom roku by sme mohli začať s 

 výstavbou čistiarne odpadových vôd. 

V krátkosti som vám priblížil najdôležitejšie aktivity, 

ktoré sme spolu s poslancami obecného zastupiteľstva 

riešili počas posledných mesiacov. 

Začínajú sa letné prázdniny, čas dovoleniek a oddychu. 

Využime tento čas, aby sme načerpali nové sily do 

ďalšej práce. Prajem vám milí Kľačanci teplé leto, 

slnečnú jeseň a teším sa na spoločné stretnutia pri 

kultúrno-spoločenských podujatiach, ktoré nás čakajú 

v druhej polovici roka. 
 

S úctou                Ján Hollý 
 

STRETNUTIE  SO  ŠTÁTNYM 

TAJOMNÍKOM  

Začiatkom januára sa uskutočnilo pracovné stretnutie 

starostov obcí Liptovské Kľačany a Ľubeľa so štátnym 

tajomníkom Ministerstva investícií, regionálneho 

rozvoja a  informatizácie SR pánom Michalom 

Kaliňákom. Témou stretnutia bolo hľadanie možností 

čerpania finančných prostriedkov z rôznych štrukturál-

nych fondov na projektové zámery našich obcí. 

 
Modernizácia javiska 

 
Vysprávka výtlkov 

 
Rekonštrukcia domu smútku 
 

ZRUŠENIE  PREVÁDZKY 

POTRAVÍN  COOP JEDNOTA 

Začiatkom mája bola zverejnená informácia o tom, že 

spoločnosť COOP Jednota s.d., Liptovský Mikuláš 

chce zrušiť predajňu potravín v našej obci. Požiadal 

som preto predsedu družstva Ing. Jána Šlauku 

o stretnutie, aby sme hľadali riešenia na zachovanie 

predajne. Dôvodom zrušenia predajne je jej 

nerentabilná prevádzka. V minulom roku takto 

spoločnosť zrušila päť svojich predajní a v tomto roku 

plánujú zatvoriť ďalších päť. K zatvoreniu predajne by 

malo dôjsť v septembri. Dovtedy budeme hľadať 

riešenia, ako predajňu zachovať, či už vzatím budovy 

do nájmu, alebo odkúpením budovy. Zachovanie 

predajne je veľmi dôležité nie len z  dôvodu 

zásobovania občanov, ale aj z dôvodu toho, že hlavne 

starší občania sa počas nákupov majú možnosť 

stretávať a udržiavať tak vzájomné kontakty. Spolu 

s poslancami obecného zastupiteľstva vyvinieme 

maximálne 

úsilie na 

to, aby 

bola 

predajňa 

zachovaná.  
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VOĽBY  PREZIDENTA   

I. KOLO 

Voľba prezidenta Slovenskej I. kolo sa konalo 

23.3.2024. Výsledky volieb : 

 

1. Peter Pellegrini, Ing.  72 hlasov 

2. Ivan Korčok, Ing.   59 hlasov 

3. Štefan Harabin, JUDr.  26 hlasov 

4. Ján Kubiš, Dr. h.c. Ing.    9 hlasov 

5. Marian Kotleba, Ing. Mgr.    4 hlasy 

6. Igor Matovič, Mgr.     1 hlas 

7. Andrej Danko, JUDr.    0 

8. Patrik Dubovský, Mgr. PhD.   0 

9. Krisztián Forró     0 

10. Milan Náhlik, Mgr.    0 

11. Róbert Švec, Mgr.    0 

 

Počet voličov zapísaných v zozname       287 

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili hlasovania      176 

Počet platných odovzdaných hlasov       171 

Účasť na hlasovaní    61,32 % 

Celoslovenská účasť  51,91 % 

 

VOĽBY  PREZIDENTA   

II. KOLO 

Voľba prezidenta Slovenskej II. kolo sa konalo 

6.4.2024. Výsledky volieb : 

 

1. Peter Pellegrini, Ing.  124 hlasov 

2. Ivan Korčok, Ing.     78 hlasov 

 

Počet voličov zapísaných v zozname       288 

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili hlasovania      206 

Počet platných odovzdaných hlasov       202 

Účasť na hlasovaní    71,53 % 

Celoslovenská účasť  61,14 % 

 

VOĽBY DO EURÓPSKEHO 

PARLAMENTU 

Voľby do Európskeho parlamentu sa konali 

8.6.2024. Výsledky volieb : 

 

1. HLAS – sociálna demokracia       48 hlasov 

 Erik Gemzický, Ing. PhD.       46 hlasov 

 Branislav Ondruš          8 hlasov 

 Branislav Becík, Ing. PhD.         5 hlasov 

 PaulaPuškárová, doc. Ing. PhD.    4 hlasy 

 Ján Ferenčák, PhDr. Mgr. MBA   3 hlasy 

Igor Šimko, Ing. PhD.        3 hlasy 

 

2. SMER – sociálna demokracia      23 hlasov 
Ľuboš Blaha, PhDr. Mgr. PhD.     13 hlasov 

Monika Beňová, PhDr.        8 hlasov 

Erik Kaliňák, Mgr.         8 hlasov 

Judita Laššáková, Mgr.        5 hlasov 

Katarína Roth Neveďalová, Mgr.   4 hlasy 

Ondrej Bafia, Mgr.         3 hlasy 

 Tobiáš Longauer         1 hlas 

3. Progresívne Slovensko      19 hlasov 
 Ľudovít Ódor       15 hlasov 

 Veronika Cifrová Ostrihoňová      8 hlasov 

 Martin Hojsík, Mgr.        3 hlasy 

 Ľubica Karvašová        2 hlasy 

 Michal Wiezik, doc. Ing. PhD.      1 hlas 

 Lucia Yar, PhDr. PhD.        1 hlas 

4. REPUBLIKA       9 hlasov 
 Milan Uhrík, Ing. PhD.     7 hlasov 

 Milan Mazurek, Bc.      5 hlasov 

 Miroslav Kamenský, JUDr.     1 hlas 

5. Kresťanskodemokratické hnutie   8 hlasov 
 Miriam Lexmann, Mgr.     5 hlasov 

 Ivan Štefanec, Ing. MBA PhD.    3 hlasy 

 Ján Figeľ, Ing. PhD.      2 hlasy 

Branislav Škripek, Mgr.     1 hlas 

 Mária Červeňová, Mgr.     1 hlas 

6. Demokrati        7 hlasov 
 Jaroslav Naď, PhDr., PhD.     4 hlasy 

 Štefan Hamran, JUDr.      4 hlasy 

 Dorota Nvotová      2 hlasy 

7. Sloboda a Solidarita      5 hlasov 
 Vladimíra Marcinková, Mgr.     4 hlasy 

 Jana Bittó Cigániková, Mgr.     2 hlasy 

 Richard Sulík, Ing.      1 hlas 

 Eugen Jurzyca, Ing.      1 hlas 

 Karol Galek, RNDr. MSc.     1 hlas 

8. ZDRAVÝ  ROZUM      2 hlasy 
 Ján Baránek, RNDr.      2 hlasy 

 Juraj Štubniak, Ing.      2 hlasy 

9. Komunistická strana Slovenska     1 hlas 
 Ján Chalabala       1 hlas 

 Stanislav Olša, Bc.      1 hlas 

10. Kotlebovci-Ľudová strana Naše Slovensko   1 hlas 

11. Kresťanská únia       1 hlas 
 Milan Krajniak, Bc.      1 hlas 

 Michal Považan, Mgr.      1 hlas 

12. Slovenský PATRIOT      1 hlas 
 Miroslav Radačovský, JUDr.     1 hlas 

 Miloš Stronček, Mgr.      1 hlas 

 

Počet voličov zapísaných v zozname       296 

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili hlasovania      132 

Počet platných odovzdaných hlasov       125 

Účasť na hlasovaní    44,59 % 

Celoslovenská účasť  34,38 % 
 

Zapisovateľ:     Dagmar Chvojková 
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1. SVÄTÉ PRIJÍMANIE 

Po Veľkej noci sa vo väčšine farností na Slovensku začínajú tretiaci intenzívne pripravovať na sviatosť 

Prvého svätého prijímania. Tak tomu nebolo inak ani v našej farnosti. Prvé poznatky o svätom prijímaní 

získavali deti už na hodinách náboženstva, ktoré vedie v Základnej škole v Ľubeli pani učiteľka a katechétka 

Martina Žaludeková. 

Počas celotýždňových svätých omší pred slávnostnou udalosťou pán farár Ladislav Čurilla pripravoval 

žiakov na ceremoniál, kedy prvýkrát prijímajú eucharistiu. Učil ich o dôležitosti a zmysle svätého 

prijímania, o zmysle spoločenstva s Bohom a cirkvou. Prvé momenty boli rozpačité, deti neposedné a oči 

zvedavé, čo sa bude diať. Ako týždeň plynul pán farár s trpezlivosťou poúčal a občas priateľsky deti pokáral. 

A tak na konci týždňa už všetkých 22 detí medzi nimi aj Linda Vyšňanová, Frederik Seman, Miško Vozár 

a Tadeáš Dechtár z Liptovských Kľačian pokojne sedeli v laviciach, naučené tie správne slová a modlitby. 

V sobotu najprv absolvovali slávnosť prvej svätej spovede, aby mohli následne symbolicky prijať telo a krv 

Ježiša Krista. V nedeľu 14. apríla 2024 naše ratolesti nastúpili pred kostol v liturgických rovnošatách 

s rukami vzopätými k modlitbe. Potom spolu s rodičmi kráčali uličkou kostola sv. Alžbety. Svätú omšu 

a ceremoniál viedol náš pán farár Ladislav Čurilla spolu s kňazom Dušanom Semanom, z farnosti Zázrivá, 

ktorý ako krstný otec jedného z prvoprijímajúcich prijal pozvanie spoločne slúžiť túto sviatočnú svätú omšu. 

Do slávenia svätej omše sa deti zapájali rozličným spôsobom: čítali so Svätého Písma, prinášali obetné dary, 

poďakovali rodičom a mamkám odovzdali červené ruže. Spolu s gitarovým sprievodom spievali a nakoniec 

s láskou zaďakovali pánovi farárovi za prívetivé vedenie a starostlivosť pri príprave k prvému svätému 

prijímaniu. Na záver odovzdal pán farár deťom modlitebnú knižku s pamätnou listinou, ktorá im bude 

pripomínať, že týmto dňom sa nič nekončí, ale naopak prvé sväté prijímanie je len začiatok eucharistického 

života.  

Mária Seman 
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REKONŠTRUKCIA  KOSTOLA   SVÄTEJ  ALŽBETY 

Milí priatelia, 
 

iste ste si všimli v minulom čísle Kľačianskeho hlasu, článok o rekonštrukcii interiéru nášho kostola. 

Popraskané a opadané omietky  bolo potrebné opraviť. Prác sa ujal Ing. František Jendroľ so svojou firmou 

STAVPOČ z Námestova. V prvej etape,  ešte v jeseni minulého roka, bola opravená  svätyňa. V apríli tohto 

roku  práce pokračovali. Bolo potrebné odniesť z kostola všetky veci a uvoľniť priestor na stavbu lešenia. 

Od poslednej aprílovej, do poslednej májovej nedele nebolo možné v kostole slúžiť sväté omše. Pán Boh 

nám daroval dobré počasie a tak mohli byť sväté omše v altánku na farskom dvore. Všetkým odborníkom šli 

práce pekne od ruky, a tak posledný májový týždeň sa celá farnosť pustila do upratovania. Vynovený interiér 

kostola zažiaril krásou a čistotou. 

Nebola to však jednoduchá práca. Najprv bolo potrebné 

odniesť z kostola všetky sochy a sošky, obrazy, krížovú 

cestu, obetný stôl, stolíky, stoličky a lavice, a tiež všetky 

koberce. Všetko bolo dočasne uložené vo farskej budove. 

Nastúpili majstri lešenári a postavili lešenie, vysoké 

niekoľko desiatok metrov. Veľmi dôležitá a zodpovedná 

práca, na ktorú sa museli spoľahnúť murári a maliari. 

Všetci odborníci, ktorí na oprave kostola pracovali, ukázali 

ozajstnú lásku a profesionalitu. Treba poďakovať najmä 

Nebeskému Otcovi, že to všetko riadil a požehnával. 

Poďakovanie patrí pánovi farárovi Čurillovi, že to všetko 

zorganizoval, pánovi Jendroľovi a jeho firme, že práce 

uskutočnil. Zároveň prebiehali práce aj na vonkajšej časti 

kostola. Firma pána Pavla Gejdoša opravovala odkvapový 

systém a vykonávala terénne úpravy okolo kostola. 

Šikovné ruky žien ušili nové podsedáky do všetkých lavíc 

v kostole. A rovnako treba pochváliť všetky farníčky a 

farníkov za to, že mnohorakým spôsobom pomohli pri 

týchto prácach. Modlitbou, finančne, ale hlavne fyzickou 

prácou. Toto dielo si vyžiadalo nemalé finančné 

prostriedky. O čiastočné krytie výdavkov sa postarali pán 

starosta obce, ktorý obstaral sponzorský príspevok a pán 

Jendroľ, ktorý poskytol zľavu za práce. Nech za to Pán všetkých požehná a obdarí dobrým zdravím.   

Jana Šimanská 
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Spoločenská kronika obce Liptovské Kľačany 
 

Životné jubileum 
V 1. polroku 2024 sa vzácneho životného jubilea 
dožili: 
 

Helga Košová    90 rokov 
Anna Vyšňanová   90 rokov 
Lýdia Droppová    80 rokov 
Viera Vrbenská    80 rokov 
Tibor Getta    60 rokov 
Jarmila Mráziková   60 rokov 
Štefan Budvesel    50 rokov 
Peter Veselovský   50 rokov 
 

Milí jubilanti, je nám veľkým potešením, želať 
vám ku dňu narodenín, veľa zdravia, šťastia veľa, 
všetko, čo si srdce želá, veľa lásky, spokojnosti, v 
celej ďalšej budúcnosti, úsmev v tvári, radosť v 
oku, úspech v každom žitia kroku.  
 

Nech každý deň je pre vás slávnostný  
a úsmev nevymizne z pier radostný.  
Zdravie nech vám slúži ešte dlhé roky,  
šťastné nech sú všetky vaše ďalšie kroky.  
To vám všetci prajeme zo srdca. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opustili nás 

Peter Horvay   44 rokov 
Peter Hollý   60 rokov 
Jozefína Hollá   90 rokov 
Dušan Hollý   65 rokov 
Dni plynú ako tichej rieky prúd, len bolesť v srdci 
trvá a nedá zabudnúť. Vyjadrujeme úprimnú 
sústrasť smútiacim rodinám v ich hlbokom 
zármutku. Tiež spomíname a cítime s vami v 
týchto ťažkých chvíľach . 

Narodili sa 

Samuel Palovič  
Alžbeta Oravcová  
Viktória Hricová  
Jonáš Cibula 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Blahoželáme rodičom k narodeniu detičiek 
a prajeme, aby sa im podarilo vychovať z nich 
šťastných, úspešných, vyrovnaných a priateľských 
ľudí. 
 

Manželstvo uzavreli 
 

Martin Vrbenský a Kvetoslava Hrčová 

 
 

Ako dnes tak i po ďalšie roky,  
nech slnko osvetľuje Vaše kroky. 
Žiadne hádky, nadávky,  
život ako z rozprávky 

 
 
 
 
 

Jozefa Mikušincová  
Bohuslava Martinková 
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Pochybný TESTAMENT na Liptove  

Keď máte viac rokov ako peňazí na účte, 

a nezastaviteľnú túžbu navštíviť Karibik, 

existuje niekoľko možností ako k peniazom 

prísť. Môžete si ich zarobiť, požičať alebo 

ukradnúť. Strýko Karol si vybral najľahší 

spôsob, tretí v poradí. A aby bol jeho odchod do 

Karibiku vo veľkolepom štýle, rozhodol sa ho 

rovno spojiť aj s odchodom z tohto sveta. Ale 

nie naozaj, len natoľko, aby mu všetci jeho 

príbuzní na výlet prispeli v domnienke, že na 

nich strýko pri písaní testamentu nezabudne. 

Ako to nakoniec celé dopadlo, a kto sa z peňazí 

tešil, ste sa mohli prostredníctvom našich 

divadelníkov dozvedieť hneď niekoľkokrát. 

Koncom januára sa v Liptovských Kľačanoch 

konala piatková predpremiéra aj sobotná 

premiéra. V marci navštívili divadelníci Lazisko 

a  Gôtovany. V apríli stihli odohrať predstavenie 

na Lúčkach. Partiu prefíkaných milovníkov 

peňazí tvorili skalní ochotníci, ale aj ich nové 

neskúsené posily pod réžiou Peťa G. Hrbatého. 

Všetkým zúčastneným divákom veľká vďaka za 

podporu smiechom aj potleskom!  

      

 Henrieta Hollá 
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VIANOČNÝ  PUNČ 
Myšlienka predvianočného stretnutia pred budovou obecného úradu sa stala v našej dedine tradíciou. Minulé 

Vianoce tomu nebolo inak, vôňa vynikajúceho vianočného punču od manželov Devečkových spolu s 

čerstvými waflami a vianočnými koláčikmi od pani starostovej prilákali 22.12.2023 viacerých z nás. Deti sa 

tešili spoločnej guľovačke a sánkovaniu v Krivom kúte, my dospelí sme dobiehali vzájomné rozhovory pri 

obecnom vianočnom stromčeku, ktorý vyzdobili kľačianske žabiatka na Vianočných tvorivých dielňach. 

A bol to naozaj čarovný moment, keď na nás padali snehové vločky pri spievaní vianočných kolied.   

Mgr. Ivana Humená 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

TROJKRÁĽOVÝ HOKEJBALOVÝ TURNAJ 

Medzi novodobé tradície v našej obci môžeme pokojne zaradiť aj Trojkráľový hokejbalový turnaj o pohár 

starostu. V poradí už dvanásty ročník sa uskutočnil v sobotu 13.1.2024 a veru vôbec nebol tuctový. 

Konečne v zimnom počasí a na snehu odohralo šesť súťažných tímov systémom každý – s každým spolu 15 

zápasov. Vyše štyridsať hráčov vo výbornej diváckej atmosfére zvládlo všetky dramatické súboje v duchu 

fair-play bez úrazov a zranení. Tretí krát po sebe zvíťazilo družstvo Čert to ber a odnieslo si natrvalo 

putovný pohár. K tradične výbornému držkovému gulášu od Lukáša Veselovského dobre padli aj šišky, 

langoše a palacinky od Alenky Oravcovej a Martušky Švecovej. Pohárik hriatej bol povoleným dopingom. 

Všetkým účastníkom, organizátorom a sponzorom ďakujeme a tešíme sa o rok na súboje o fungel nový 

pohár. 

Ján Hollý 
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1. miesto 

Čert to ber 

 

 

 

 

2. miesto 

Starosta team 

 

 

 

 

3. miesto 

Pomsta z lesa 

 

 

 

 

4. miesto 

Šakaly 

 

 

 

 

5. miesto 

Team Pána Čika 

 

 

 

 

6. miesto 

Legendy 

 

 



 10 

FAŠIANGOVÝ  KARNEVAL  

Už tradične, vo fašiangovom čase, myslíme aj na naše Kľačianske žabiatka a stretávame sa v kultúrnom 

dome v našej malebnej obci na Fašiangovom karnevale. Tento rok sme sa takto stretli 10. februára. 

Popoludní bol kultúrny dom plný malých víl, princezien, superhrdinov, zvieratiek a ďalších veselých 

masiek, ktoré roztancovali celý parket. Deti si užívali množstvo zábavných súťaží a tancovali ako o život 

pod vedením šaša – Ivky Humenej a žabky – moja maličkosť. 😊  

Zároveň sme si vychutnávali parádne občerstvenie, ktoré čakalo na všetkých hladných a smädných 

karnevalistov. S láskou ho servírovali Mirka Devečková a Martinkovci – Nika, Filip a Bibka. 😊 Nechýbali 

chutné koláčiky, hotdogy a ďalšie dobroty, ktoré len pridali na výnimočnej atmosfére. Tohtoročný karneval 

prilákal nielen deti, ale aj ich rodičov a ďalších 

návštevníkov. Bolo úžasné vidieť toľko usmiatych tvárí a 

počuť radostný smiech. Veríme, že sa všetkým páčilo a že si 

túto skvelú akciu zopakujeme aj budúci rok. 

Veľké ďakujem patrí všetkým, ktorí pomohli s prípravou a 

organizáciou. Bez vašej pomoci by sme to nezvládli! 

Už teraz sa tešíme na ďalší Fašiangový karneval! 
 

Lenka Brezňanová 
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Kľačianske ulice ožili farebnými krojmi a muzikou počas fašiangov 
Fašiangy sú neodmysliteľnou súčasťou našich tradícií a začiatku roku. Tie kľačianske sú však výnimočné 

svojou atmosférou, ktorá ma vždy vráti do detských čias, keď si tetušky vykračovali sviatočne v krojoch 

a vôňa napečených fánok sa niesla celou dedinou. 

Ani tento rok občania nezaháľali, dvadsaťsedem bursovníkov a sedem detských masiek bolo pripravených 

v sobotu ráno 3. 2. 2024 rozprúdiť tú správnu fašiangovú náladu v celej obci. Žienky sa zvŕtali v krásne 

upravených krojoch na čele s muzikantami s dvoma harmonikami a rozveseľovali každý dom, do ktorého 

sprievod zavítal. Na priedomí už vyčkávali ľudia s občerstvením, ktoré vždy dodalo bursovníkom úsmev na 

perách a silu na ďalšiu cestu. Taký pekný pocit súdržnosti sa vidí málokde a ja som veľmi vďačná, že som sa 

mohla tejto akcie zúčastniť. Prialo nám aj počasie a slniečko hrialo na 

cestu. Sprievod obišiel celú dedinu a v rozhýrenom duchu šťastlivo 

skončil svoju púť o 15:00 v kultúrnom dome.  

 

Hreje ma pri srdci, že sa v Liptovských Kľačanoch stále udržiavajú 

tradície a aj mladí sa starajú o bohatstvo našich predkov. Ešte raz 

ďakujem všetkým za úžasnú atmosféru a teším sa na ďalší rok! 

 

Jana Mlynarčíková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 12 

VEĽKONOČNÉ TVORIVÉ DIELNE 

Druhý ročník veľkonočných tvorivých dielní organizovaných Kultúrnou komisiou pri obecnom úrade sa 

23.marca 2024 v poobedňajších hodinách tešil peknému počtu kľačianskych detí, ktoré si prišli týždeň pred 

Veľkou nocou vyskúšať zaujímavé, nové, inovatívne techniky zdobenia veľkonočných vajíčok a vyskladania 

závesných dekorácií na tradičné „maňušky“, aby si tak vyzdobili svoje izbičky. Išlo nielen o tvorenie ako 

také, ale aj o čas strávený spoločne pri džúsiku a s fajnou čerstvou pizzou v priestoroch miestnej Pizzerie 

Kubo. Tešíme sa na najbližšie tvorivé aktivity v predvianočnom období.  

Mgr. Ivana Humená 
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POĎ HRAŤ PING-PONG 

Presný dátum vieme už od prvého ročníka stolnotenisového turnaja. Je vždy na 

Zelený štvrtok o 9. hodine ráno. Kto by ešte stále pochyboval o tom, či je to na 

Zelený Štvrtok kvôli pôstu dovolené, prediskutovali sme to pár rokov dozadu s 

jedným pánom farárom, ktorý sa vyjadril takto:   

„ Pán Boh sa teší, že robíte deťom radosť a venujete sa im.  Je to normálny 

pracovný deň s obradmi Zeleného Štvrtka, ktoré sú ku večeru. A tie hot dogy, 

ktoré podávate, na tých by som si s radosťou pochutil aj ja sám.“ Dokonca nám 

zaželal veľa síl do takýchto podujatí, ktoré spájajú deti v reálnom a nie 

virtuálnom svete mobilov a počítačov.  

Dobrých rád sa držíme a stolnotenisový turnaj organizujeme už 8 rokov. Tento 

rok sme ho venovali in memoriam,  teda na pamiatku,  Peťovi Hollému, ktorý 7 

rokov rozhodoval zápasy spolu s Peťom Devečkom. Teraz sa na nás pozerá z nebeskej perspektívy. 

Spomíname a ďakujeme za pomoc.  

Súťažilo sa v kategóriách dievčatá a starší žiaci – chlapci. Dievčatá boli len 3 – Lucka a Karin Oravcové 

a Simonka Tkáčová pokrok od minulého roka bol naozaj viditeľný. Dievčatá prišli s návrhom na budúci rok, 

aby aj oni dostali trofeje ako chlapci. 8 rokov boli v tejto kategórii medaile. Budúci rok budú trofeje, 

sľubujeme. Za ten pokrok v hre si ich zaslúžite. 

Súťažiaci pretekali s nadšením, radosťou a hlavne v duchu fair play.  

Z chlapcov zo základnej školy sa stali stredoškoláci a aj hra mala vyššiu kvalitu, napätie a grády.  

Počas turnaja si v obidvoch kategóriách, ktoré boli rozdelené na chlapcov a dievčatá, účastníci zahrali 

zápasy formou každý s každým a výsledková listina v tomto roku bola nasledovná. 
 

Starší žiaci – chlapci Dievčatá 

1.  Daniel Devečka 1.  Lucia Oravcová 

2.  Martin Durčák 2.  Simona Tkáčová 

3.  Michal Hollý 3.  Tamara Tomčíková 
 

Hlavným organizátorom podujatia bol obecný úrad a kultúrna komisia. Už dnes Vás, milé deti a mládež 

môžeme pozvať na 9. Ročník stolnotenisového turnaja POĎ HRAŤ PING PONG, ktorý bude na Zelený 

štvrtok 2025 o 9.00 hod v kultúrnom dome Liptovské Kľačany.  

Trénovať môžete už dnes v kultúrnom dome a to pod dohľadom dospelého a po dohode s obecným úradom. 

Športu zdar a neváhaj - POĎ HRAŤ PING PONG. 
 

 Devečkovci 
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 Čistý revír-čistá príroda  
V duchu tohto hesla poľovnícke združenie Viackov 21. apríla 2024  spoločne s obcami Ľubeľa a Liptovské 

Kľačany zorganizovali opäť po roku vyčistenie okolia našich obcí. Snaha nebola márna o čom svedčí aj 

množstvo vyzbieraného odpadu.  

Naši Kľačanci v zastúpení piatich občanov 

- Ján Hollý, Katarína Hollá, Peter 

a Miriam Devečkovci a Ján Vrbenský + 

sympatizant a srdcom Kľačanec Vlado 

Laučík, vyčistili oblasť okolo Kuracej 

farmy a cestu smerom na Horáreň cca po 

bývalé ihrisko.  Stará chladnička, 

pneumatiky, hadice, plastové vrecia – 

neuveriteľné a smutné, čo dokážeme len 

tak vyhodiť do prírody. Keby ten odpad 

vedel rozprávať, mali by sme asi nový 

bestseller.  

Dobrý pocit a výborný divinový guláš bol odmenou pre 

všetkých dobrovoľníkov pri záverečnom posedení na konci 

ekologickej aktivity Čistý revír-čistá príroda  

 

Združenie Viackov  poďakovalo všetkým zúčastneným 

a ako sa vyjadrili: „Združenie verí, že o rok budeme mať menej 

práce a nezodpovední ľudia si vstúpia do svedomia.“ Ak máte 

chuť pridať ruku k činu a prispieť k čistej prírode o rok čistíme 

našu obec v akcii  Čistý revír-čistá príroda znova. 

 

Miriam  

Devečková 

 

 

 

Rys v obci 
O výskyte divých šeliem v našej obci sme už písali 

v našich novinách niekoľkokrát. Na prelome rokov však 

zavítal do obce návštevník veľmi vzácny. Rys ostrovid je 

plaché zviera a žije skrytým životom. Vidieť ho vo voľnej 

prírode patrí k výnimočným zážitkom. Kto vie, čo 

priviedlo toto rysíča do dediny. Zvedavosť alebo hlad? 

Ťažko povedať. Dôležité je, že neublížilo sebe, ani 

nikomu z nás. 
 

Ján Hollý 
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Deň matiek v našej obci: Radosť, zábava a vďačnosť  

V našej dedine sme tento rok oslávili Deň matiek rovnako výnimočným spôsobom ako po iné roky. Vždy 

v druhú májovú nedeľu si nájdeme čas na prípravu posedenia s kreatívnymi myšlienkami Katky a Oľgy 

Hollej a Beaty Vrbenskej, tvorbu malého darčeka, servis skvelého koláča pod taktovkou pani cukrárky 

Katky Sivkovej a naši najmladší, kľačianske deti, vždy pripravia nezabudnuteľný program tentokrát v réžii 

Ivky Humenej a Lenky Brezňanovej. Úvodné slová starostu obce, Jána Hollého, boli nielen slová vďaky a 

uznania role ženy - matky, ale aj informácia o sviatku Dňa matiek a jeho histórii. 

Program rozžiaril tváre všetkých prítomných mamičiek, žien a starých mám a v nejednom oku sa leskla 

slza radosti a dojatia z energie a úprimnosti detí, ktoré s nadšením predviedli rôzne vystúpenia – od spevu a 

tanca až po tieňohru o príbehu dievčaťa, ktoré sa stáva mamou a neskôr starou mamou.  

Ako po iné roky aj tento rok sme mali aj čestnú úlohu blahoželať našim jubilantom k ich výročiam. Boli 

zapísaní do obecnej kroniky, čím sme im prejavili úctu a vďačnosť za ich prínos a dlhoročnú vernosť našej 

komunite. Lýdia Droppová, Mgr. Jarmila Mráziková, Tibor Getta, Štefan Budvesel ml. 

Po skončení programu nasledovalo príjemné posedenie. Sála bola naplnená srdečnou atmosférou, kde si 

každý mohol užiť chvíle plné 

rozhovorov a smiechu. Na 

záver tohto krásneho 

popoludnia sa podávala káva a 

lahodný zákusok. Deň matiek v 

druhú májovú nedeľu sa 

neslávi len ako tradičný 

sviatok, ale ako deň plný lásky, 

vďačnosti a spolupatričnosti. 

Sme hrdí na našu obec a na to, 

že si vieme takto krásne a 

srdečne uctiť naše drahé dámy. 

 

 Miriam Devečková 
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ZO ŽIVOTA JEDNOTY DÔCHODCOV LIPT. KĽAČANY 

    Jednota dôchodcov /JD/ v Liptovských Kľačanoch mala v minulosti bohatú činnosť. Ale postupom času 

24 členov zomrelo, 7 vystúpilo a JD prestala fungovať. Preto v roku 2020 sa uskutočnila obnovujúca 

ustanovujúca schôdza 23. členov za účasti starostu obecného úradu. Predsedníčkou bola zvolená Bohuslava 

Martinková, podpredsedníčka Mária Michníková a členovia výboru Marta Švecová, Milan Oravec a Jozefa 

Mikušincová. 

     Netrvalo dlho, činnosť sa nestačila poriadne rozbehnúť a prišla pandémia corona vírusu. To na dva roky 

zastavilo činnosť JD. V roku 2023 sa činnosť začala pomaly aktivizovať. Poväčšine sa naši členovia 

zúčastňujú podľa záujmu okresných podujatí JD, ktoré sa každoročne opakujú. V roku 2023 sme sa 

zúčastnili : 

- Okresný aktív k MDŽ 

- Okresná prehliadka v prednese poézie, prózy a 

vlastnej tvorby 

- Majáles v Liptovskom Jáne 

- Okresné športové hry seniorov 

- Okresná prehliadka talentov, spevokolov, 

folklórnych a tanečných skupín duet a sólistov, 

- Krajská prehliadka seniorských  speváckych 

skupín a tanečných súborov v Nižnej, 

- V októbri sa uskutočnil Celookresný aktív s 

primátormi a starostami z okresu Liptovský 

Mikuláš  v kultúrnom dome v Lubeli. Za našu JD 

sa zúčastnila predsedníčka a za obec starosta p. 

Hollý. 

Niektorých podujatí sme sa zúčastnili ako diváci, 

niektorých aktívne. Napríklad na Okresných 

športových hrách sme získali aj umiestnenie čo 

sme už zverejnili v minulom časopise. Ale aj tohto 

roku sme priniesli  do Kľačian ocenenie a to 3. 

miesto v behu na 50 m ktoré získala Viera 

Pustajová. 

 

     Naša JD dáva 

zvláštny dôraz na 

pietnu spomienku pri 

príležitosti Dňa 

vojnových veteránov                   

11. novembra pri 

pamätníku pri 

obecnom úrade. 

Každoročne 

položíme k 

pamätníku kytičku 

červených makov. 
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     Prečo je pre nás tak dôležitá táto pietna spomienka? Vieme, že prvá svetová 

vojna vypukla 28. júla 1914 keď Rakúsko – Uhorsko vyhlásilo vojnu Srbsku. 

Ako zámienka bol atentát na následníka rakúskeho trónu. A pretože sme boli v 

tom čase súčasťou Rakúsko – Uhorska boli Slováci v Rakúsko –Uhorskej 

armáde. Nakoniec prímerie medzi krajinami Dohody a Nemeckom bolo 

podpísané vo Francúzsku dňa 11.11.1918 a skončila 1. svetová vojna, ale to bol 

aj koniec monarchie Rakúsko – Uhorska. Pretože to boli tvrdé boje, veľa 

vojakov padlo. Straty na oboch znepriatelených stranách predstavovali približne 

10 milionov mŕtvych, 21 miliónov zranených a 7,7 milióna nezvestných. Na  

hroboch mŕtvych narástli  divé maky, ktoré sa stali symbolom vojnových 

veteránov.  

     Medzi ďalšie aktivity radíme aj cvičenie kalanetiky, ktoré vedie Janka 

Hriňová. Cvičí sa každý pondelok v ZŠ v Ľubeli. Kto má záujem, môže sa pridať. 

     Na schôdzi JD v Lipt. Kľačanoch v marci t.r. zaznelo viacero návrhov, ktoré by sme chceli v spolupráci s 

kultúrnou komisiou pri OU a mládežou zrealizovať, ak by bol záujem. Je to napríklad kurz štrikovania, 

vyšívania, pletenia košíkov, výstava ovocia a zeleniny z vlastných zdrojov občanov, výstava ručných prác. 

Ale napríklad aj stretnutia pri opekačkách. Na schôdzi však padli aj pripomienky, ktoré žiadajú kanalizáciu 

celej dediny, zníženie poplatku za odpad a tiež nejaký príspevok z obecného úradu na činnosť našej JD. Bol 

záujem aj o počítačový kurz, čo však treba doriešiť v rámci vzdelávania 3. veku. 

     Čo si priať na záver? Hľadajme všetci možnosti ako si dopriať priateľské chvíle, spoločné aktivity, ktoré 

nás tešia a aj ako hoci málom pomôcť druhým a odovzdať svoje skúsenosti mladým. 

            Jozefa    Mikušincová  

Májový výstup na Salatín 

Prvomájový výstup na okolité liptovské kopce je už v Liptovských Kľačanoch zaužívaným turistickým 

sviatkom. Spoločne už vystúpili na Ľupčiansku Maguru, Choč, Sinú, či Pravnáč. Tento rok sa rozhodli pre 

Salatín v Nízkych Tatrách. Malo to však len jeden háčik. Výstup sa konal 4.5. Od čísla 4 sa aj tak 

zaokrúhľuje nadol, takže žiadny problém. Netypicky teplé slnečné počasie na toto ročné obdobie sa stretlo 

s partiou takmer dvoch desiatok nadšencov, ktorí prešli takmer 9 km a nastúpali necelých 700 m. Extra 

pozornosť a pochvalu si zaslúžia dve najmladšie (iba 5 ročné) účastníčky, ktorým sa s obrovským 

odhodlaním a snahou nájsť dôkazy o šibalských škriatkoch podarilo podať neuveriteľný turistický výkon. 

A tak nakoniec všetci členovia dosiahli najvyšší bod Salatína vo výške 1630 m.n.m., a to bez pomoci 

medveďov.  

                                                                                               Henrieta Hollá 
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DEŇ DETÍ 
Tohtoročná oslava Dňa detí sa niesla v duchu súťaživosti, zábavy a hlavne slnečného počasia. Aj teraz sa 

konala na multifunkčnom ihrisku kde sa 

zúčastnilo vyše 50 detí. Športové a vedomostné 

disciplíny, skákacie hrady, koníky a opekačka sú 

neodmysliteľnou súčasťou dňa patriacemu malým 

aj veľkým deťom.  Aj tento rok sa všetci tešili z 

jazdy na krásnom historickom traktore, na ktorom 

ich vozili Maťo a Ľubomír Pustajovci. Napečené 

fajnotky deťom pripravili šikovné žienky. 

Všetkým sponzorom, moderátorkám a maminám 

pri disciplínach srdečne ďakujeme a tešíme sa na 

stretnutie zase o rok. 
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KŇAZSKÉ  JUBILEUM 
V mesiaci máj a jún sa každoročne veriaci tešia z novokňazov. Aj v tomto roku v našej diecéze pribudlo 8 

novokňazov. Vysvätil ich diecézny biskup Mons. František Trstenský. Rovnaký scenár sa deje mnoho rokov. 

Bolo to aj pred 50. rokmi, kedy prijal sviatosť kňazstva emeritný spišský biskup Mons. Andrej Imrich. Pred 

25. rokmi sa udial rovnaký zázrak a sviatosť kňazstva prijal náš pán farár, vdp. Ladislav Čurilla. V tomto 

roku teda oslavujú zlaté a strieborné výročie svojho kňazstva.  

Milý otec biskup a milý pán farár. Nech vás Pán , ktorý vás povolal do svojej služby,  obdarí silou a 

vernosťou. Aby ste vytrvali až do konca .AD MULTOS ANNOS. 
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GRATULUJEME 

Mária Blanová 95 rokov 

Je to len nedávno, čo sme 

v našich novinách pani Márii, 

ktorá žije u svojej dcéry pani 

Štefkovej, gratulovali k 

deväťdesiatke... Tento rok pani 

Mária Blanová oslávila krásne 

životné jubileum 95 rokov. 

Touto cestou sa aj obecný úrad 

pripája ku gratulácii a prajeme 

jej do ďalších rokov pevné 

zdravie, veľa síl do života a 

radosť z celej rodiny. 

 

GRATULUJEME 

Anna Vyšňanová 90 rokov  

V máji tohto roku oslávila 

okrúhle životné jubileum pani 

Anna Vyšňanová. Milá 

oslávenkyňa, k Vašim krásnym 

90. narodeninám Vám prajeme 

veľa zdravia, šťastia a Božieho 

požehnania. Vaše krásne okrúhle 

jubileum je malým zastavením 

pri čítaní dlhej knihy vášho 

života. Do Vašich spomienok sa 

už veľa zmestí. Preto Vám 

prajeme, aby ste sa ešte dlho 

tešili zo svojich najbližších, 

hlavne vnúčat a pravnúčat. 

 

 

Redakčná rada praje všetkým občanom 

krásne prežitie letných dní, plné slniečka, 

pohody, odpočinku a nezabudnuteľných 

zážitkov. 
 

 

 

Chválime: 

• Kľačianske deti, ktoré navštevujú 

ZŠ Ľubeľa, že na Deň Zeme počas 

školskej brigády vyzbierali odpad 

v okolí celej obce.  

• Pani Svetlanu Záborskú za vzornú 

starostlivosť o kvetinovú výzdobu 

na autobusovej zastávke.   

 

•   

•   

•   

•   

•   

•   

•    
•  

Nechválime  

• Vlastníkov pozemkov, ktorí 

neudržiavajú svoje pozemky 

kosením a nechávajú ich zaburinené. 

•   
 

 

 

Obec Liptovské Kľačany Vás 
srdečne pozýva na  

Oslavy 80. výročia 
Slovenského Národného 
povstania v našej obci. 

Vo štvrtok 29. augusta 2024       
o 9.00 hodine sa spolu 
vyberieme od miestneho 
pamätníka hrdinov SNP k 
partizánskemu hrobu vojakov v 
Kľačianskej doline Blatá - 
Likavské. 
Pochodom dolinou, položením 
vencov a zapálením sviec si 
pripomenieme 80. výročie SNP. 
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